
شكايت پرسپوليسي ها از بي پولي پس از فتح سوپرجام
برانكو: اميدوارم آخرين جام نباشد!

پرسپوليس فصل جديد را با قهرماني آغاز كرد تا برانكو دومين جام 
را با قهرماني در سوپرجام با پرس�پوليس بالاي سرببرد، موفقيتي 
كه برانكو و ياران�ش را به ادامه موفقيت آميز لي�گ هفدهم اميدوار 
كرده اس�ت. هر چند كه ليگ جديد بي شك چالش ها و حاشيه هاي 
خاص خود را دارد كه هنوز پيش بيني و قضاوت آن غيرممكن است.

سوپرجام درحالي برگزار شد كه پيشتر گفته مي شد به دليل برگزاري دربي 
آلمان زمان آن تغيير مي كند. اما سرانجام بعد از كش و قوس هاي فراوان، در 
تاريخ مقرر برگزار شد و قهرماني در آن، با پيروزي سه بر صفر نصيب ياران 
برانكو شد. هر چند كه پيروزي سرخپوشان با توجه به شرايط نابسامان نفت 
خيلي هم دور از انتظار نبود؛ چراكه نفت اگر چه توانسته بود قهرمان جام 
حذفي شده و سهميه آسيا را به دست آورد اما به دليل مشكلات عديده 
مالي، با بحراني جدي رو به رو شد. به طوري كه حتي علي كريمي كه گفته 
مي شد اين فصل قرار است نخستين تجربه مربيگري اش را با نفتي هاي 
تهران داشته باش��د هم دوام نياورد و يكي دو روز، قبل از سوپرجام از اين 
تيم جدا شد تا شرايط حريف پرسپوليس بغرنج تر شود. البته درخشان 
خيلي زود به عنوان سرمربي جديد معرفي شد، اما چالش هاي مالي و عدم 
برگزاري تمرينات و اردوهاي آماده سازي، بزرگترين مشكل نفت است كه 
نه فقط شكست سه برصفر اين تيم در سوپرجام را رقم زد كه مي تواند شروع 
چالشي جدي براي اين تيم در فصل جديد باشد. ضمن اينكه در اين بازي، 
با وجود انتخاب حميد درخشان به عنوان سرمربي جديد نفت مقابل نام 
مربي اين تيم در ليست داده شده به خبرنگاران خالي بود و هيچ اسمي در 

مقابل نام مربي نفت نوشته نشده بود. 
  به بهترين شكل ليگ جديد را شروع كرديم

»بازي با نفت ي��ك افتتاحيه عالي ب��ود. « اين را برانكو،  بع��د از قهرماني 
شاگردانش در ديدار سوپرجام مي گويد. او حالا يكي از چهار جامي را كه 
امسال پيش رو داشته كسب كرده است. مدافع عنوان قهرماني ليگ، علاوه بر 
جام ليگ هفدهم،  جام حذفي، ادامه ليگ قهرماني و بازي هاي آسيايي سال 
بعد را پيش رو دارد. چالش هاي دشواري كه مرد كروات نيمكت پرسپوليس 
به كسب موفقيت در آن اميدوار است: » بهترين حالت براي ما اين بود كه با 
قهرماني وارد ليگ شويم. اولين قهرماني براي ما خيلي مهم بود و اميدوارم 
آخرين قهرماني ما نباشد. بار ديگر شخصيت يك تيم برنده را نشان داديم. 
تيمي كه هدفش بيشترين برد و قهرماني است. طبيعي است با تمام توان در 

سه جام پيش رو جلو مي رويم و يك ماه ديگر بهتر از اين خواهيم بود.«
   اعتراض بازيكنان به مسائل مالي

با وجود قهرماني در س��وپرجام اما نارضايتي در چهره پرسپوليسي ها موج 
مي زد. بازيكنان پرسپوليس در آستانه فصل جديد نه فقط چيزي بابت پيش 
قراردادها نگرفته، كه بابت فصل قبل و پاداش ها طلبكارند. مسئله اي كه باعث 
مي شود در آخرين تمرين قبل از سوپرجام بازيكنان تصميم به اعتراض بعد 
از بازي با نفت تهران بگيرند. البته اين بار روي اعتراض آنها به طور مستقيم 
اسپانسر است كه در صورت نارضايتي بازيكنان، بدون شك متحمل ضربه 
سنگيني مي شود؛ چراكه قهر بازيكنان يعني قهر هوادار با سامانه معروف 
و عدم ارسال پيام و ضرر مالي! س��يدجلال حسيني، كاپيتان پرسپوليس 
مي گويد: »من در مورد عدد و درصد حرف نمي زنم، ولي ما از بازي ذوب آهن 
سال گذشته دريافتي نداشتيم و به اين شرايط اعتراض داريم. « بيرانوند اما 
با عدد و درصد حرف مي زند: »پرسپوليس قهرمان سوپرجام شد، اما همه 
ناراحت بوديم. براي بازيكنان 20 و براي من 30 درصد از مبلغ قرارداد فصل 
گذشته هنوز باقي مانده است. از قرارداد امسال هم بايد30 درصد مي گرفتيم. 
اما خبري از پول نيست. كاري به پول امسال نداريم،  تمام تلاشمان اين است 
كه طلب سال گذشته را وصول كنيم. « ماهيني هم معتقد است همه بازيكنان 
از شرايط مالي باشگاه ناراحتند: »از طرف همه مي گويم بايد مشكلات حل 
شود، ليگ آغاز شده و 30 درصد قرارداد امس��ال و 40 - 50 درصد قرارداد 
پارسال را هنوز نگرفتيم. « مسلمان مي گويد حقش اين نيست كه شرايط 
بازيكنان قهرمان ايران و سوپرجام كه به جمع هشت تيم برتر آسيا صعود 
كرده، اينطور باشد: »فصل قبل هر چه گفتيم كسي نشنيد. فصل تمام شد 
و تسويه نكرديم و پاداش هايمان را نگرفتيم. الان چند وقت است كه پولي 
نگرفتيم و اميدوارم باشگاه به فكر حل مشكلات بچه ها باشد. « برانكو هم در 
اين راستا حق را به شاگردانش مي دهد: » طبيعي است مشكلات مالي هميشه 
دردسرساز است. بازيكنان از اين مسئله ناراحتند، اما باشگاه هم در حال تلاش 
است تا اين مشكل تيم برطرف شود. همه ما بازيكنان را درك مي كنيم؛ چراكه 

آنها حرفه اي هستند و زندگي خود را از راه فوتبال مي گذرانند.«

دليلي براي گله گذاري وجود ندارد
گله هاي فنايي بعد از سوپرجام به جا نبود. 
اين يك واقعيت اس��ت كه باي��د بپذيريم. 
هر اندازه هم كه بازي ه��اي خوب، مهم و 
حساسي را قضاوت كرده و افتخار آفريده 
باش��يم، ديگر دوران ما به پايان رسيده و 
بايد كار را به دست جوان ترها بدهيم. ديگر 
جايي براي گله كردن نيست. داوري، براي 
هيچ يك از ما شغل اصلي نبود. داوري عشق 
و علاقه ما بود كه در كنار كار و زندگي، به آن 
مي پرداختيم. قضاوت هايمان را هم كرديم، سوت و كف و هورا هم برايمان 
كشيدند. احتراممان را هم داش��ته و دارند. ديگر توقع چه چيزي داريم؟ 
مي دانيد فوتبال و داوري چند پيشكس��وت دارد؟ فدراسيون يا اصلًا نه، 
 وزارت، چه كاري بايد براي ما انجام دهد؟ چه وظيفه اي در قبال ما دارد؟ 
نبايد هميشه از همه توقع و گله داشته باشيم اين درست نيست و بي مورد 
است. براي برخي بازي خداحافظي هم گرفته نشد ،  اما براي عده اي مثل 
فنايي بازي خداحافظي هم برگزار شد. خيلي هم خوب از داوري كنار رفت. 
الان هم در اين مدت به عنوان ناظر فدراسيون در مسابقات حاضر مي شد. 
اين شغل او نبود كه بخواهد حالا گله اي داشته باشد. دليلي براي عنوان 
كردن اين حرف ها نيست. مگر احتراممان را ندارند، خب ديگر چه چيزي 
مي خواهيم يا چه كاري بايد برايمان انج��ام دهند؟ بايد اندكي منصف و 
منطقي بود. من، حميد خوشخوان يا داوود فنايي يا ديگر پيشكسوتان 
داوري كه اين حرفه را كنار گذاشته اند، خودمان داوري را انتخاب كرديم. 
اين عشق و علاقه ما بود. به وقتش نتيجه زحماتي را كه كشيده بوديم را هم 
ديديم. حالا هم زمان قضاوت ما تمام شده است. دوران ما به سر آمده و بايد 
كار را به دست جوان ترها بدهيم. اگر در زمينه اي از ما و تجربياتمان استفاده 
شد، دستشان درد نكند، چرا تجربيات و داشته هايمان را در اختيارشان 
نگذاريم. اما اگر نشد ديگر جايي براي گله گذاري نيست. بايد قبول كنيم 
كه ديگر توانش را هم نداريم. نه از نظر جسمي و نه ذهني. من حتي فكر 
مي كنم صحبت كردن ما در مورد قضاوت ها هم خيلي درست نيست. چون 
كسي بايد در اين زمينه صحبت كند كه در حال حاضر داوري و قضاوت 
مي كند و با جو فعلي آشنايي كامل دارد. حالا گله گذاري از عدم توجه كه 

ديگر جاي خود دارد و توقعي بي مورد و زيادي است.

تاريخ ما هم تمام شد!
محمد فناي��ي را با فينال ج��ام جهاني 
1994 به ياد مي آوريم. بازي بزرگ ايتاليا 
و برزيل، حالا فنايي بعد از بازي سوپرجام 
فوتبال ايران براي هميشه بازنشسته شد، 
هرچند كه چندان دل خوش��ي نداشت. 
فنايي در پايان بازي سوپرجام روبه روي 
خبرن��گاران قرار گرفت و از ب��ي توجهي به پيشكس��وتان انتقاد 
كرد:»تنها چيزي كه در كشور ما ارزش ندارد، پيشكسوت است. 
43 سال در ميادين بين المللي زحمت كشيدم، اما تأسف مي خورم 
مهم نيست چه كسي برود و بيايد، ولي فكر مي كنم بايد مديريت ها 
را در مملكت درست كرد. بايد جوان ترها بيايند و به آنها مديريت 
ياد داد. من هم به عنوان كارش��ناس راهنمايي و كنترل و آنها را 
كمك مي كنم به هر حال تاريخ ما هم تمام مي شود و بايد برويم.« 

فوتبال بدهكار، طلبكار مديران است!
فوتبال ايران با اين حجم از بدهي ها و قراردادهاي ميلياردي بدون ضابطه و 
قانوني كه هر سال صفر هاي آن بيشتر مي شود، به كجا مي رود؟ شكايت و 
ناله و گلايه بازيكنان باشگاه هاي مختلف هم تمامي ندارد و هر روز مي توان 
به صف معترضان اضافه مي ش��ود و كمتر بازيكن يا مربي را مي توان در 
فوتبال ايران سراغ گرفت كه از باشگاهي بدهي نداشته باشد. يكي مانند 
عليرضا بيرانوند، دو سال پس از جدايي از نفت هنوز نتوانسته با اين باشگاه 
تسويه كند و كار به جايي رسيده كه پس از بازي سوپرجام و قهرماني با 
پرسپوليس مي گويد مي خواهد براي گرفتن طلبش از نفت، پشت در اين 
باشگاه خيمه بزند و بخوابد! بازيكناني مانند بيرانوند كم نيستند، طوري كه 
شايد به كنايه مي شود گفت فوتباليستي كه طلب ندارد، فوتباليست نيست! 
در چنين شرايطي تهديد كنفدراسيون فوتبال آسيا مبني بر محروم كردن 
تيم هاي بدهكار و خط و نشان براي باشگاه هايي كه صف طلبكارانش هر 
فصل طولاني تر مي شود، وضعيت فوتبال كشورمان را بغرنج تر از قبل كرده 
است، علاوه بر شكايت هاي داخلي، حالا باشگاه هاي بدهكار كشورمان هم 
در AFC هم بايد نسبت به مطالباتي كه بر جا گذاشته اند و سال به سال 
بيشتر هم شده، پاسخگو باشند و در صورتي كه نتوانند تسويه كنند بايد 
قيد حضور در آسيا را بزنند، اين تهديدي نيست كه متوجه يك با دو باشگاه 
ايراني باشد و اكثر تيم هاي فوتبال كشورمان در زمره باشگاه هاي بدهكار 

قرار دارند و تهديد كنفدراسيون فوتبا آسيا متوجه آنان است. 
ايراد كار كجاس��ت؟ بازيكنان مقصرند يا باش��گاه ها؟ رسيدن به چنين 
وضعيت قرمزي در فوتبال ايران را بايد متوجه مديران دانست، مديراني كه 
تنها ميراثشان براي باشگاه انباشتن بدهي روي بدهي در حساب باشگاه 
بوده و كمتر مديري در باشگاه هاي كشورمان است كه در دوران مديريت 
بلند مدت يا كوتاه مدتش در يك باشگاه، توانسته باشد، طلبكار جديدي به 
ليست طلبكاران باشگاه اضافه نكرده باشد. آنها را بايد مقصر اصلي رسيدن 
فوتبال ايران به چنين وضعيتي دانس��ت و بازخواست ش��ان كرد. ريشه 
اصلي حضور چنين مديراني، به سيستم دولتي حاكم بر ورزش ايران بر 
مي گردد، سيستمي كه مديري تربيت كرده است كه تنها هزينه مي كند 
و راه درآمدزايي را نياموخته است، چنين مديري بر اساس بودجه دولتي و 
عمومي كشور كه از بيت المال به حساب باشگاه تزريق مي شود، يك باشگاه 
را اداره مي كند و به خاطر هزينه هايي كه بر بيت المال تحميل مي كند، 
هيچ گاه مورد بازخواست از سوي مس��ئولان بالا دستش قرار نمي گيرد. 
آسوده خاطر بودن مديران از اينكه قرار نيست به خاطر هزينه هاي چند ده 
يا چند صد ميلياردي در دوران مديريتشان مورد سؤال قرار بگيرند، سبب 
مي ش��ود تا چنين مديري در غياب نهادهاي نظارتي و بازرسي حتي در 
هزينه كردهايي كه براي باشگاه انجام مي دهد گشاده دستي هايي حتي 

فراتر از بودجه اي كه در اختيارش قرار گرفته نيز انجام دهد. 
مانند بستن قرارداد با آپشن هاي مختلف تا جايي كه قرارداد يك بازيكن 
مانند كاوه رضايي، مهاجم فصل گذشته اس��تقلال كه در سازمان ليگ 
يك ميليارد ثبت شده، با آپشن هايي مانند تعداد بازي، تعداد گل و. . . به 
يك ميليارد و600ميليون تومان هم رسيد! چنين قراردادهايي كه بدون 
پشتوانه مالي كافي بسته مي شود، در نهايت شرايط امروز را جلوي فوتبال 
ايران قرار مي دهد، وضعيتي كه باشگاهي مانند استقلال اين روزها با آن 
مواجه شده و به دليل بدهي رضايي با خطر حذف از آسيا روبه رو است. با 
انباشت بدهي هايي كه هر فصل روي هم تلنبار مي شود، تراز مالي باشگاه ها 
هر سال منفي تر مي شود و نتيجه آن افزايش بدهي هايي است كه در حساب 
باشگاه نوشته مي شود و كار را به جايي مي رساند كه اين بدهي ها تبديل به 
يك پاشنه آشيل براي باشگاه مي شود و مانند امروز حتي سبب مي شود 
پاي كنفدراسيون فوتبال آسيا هم به ميان بيايد و خطرات بيشتري متوجه 
فوتبال ايران ش��ود.  براي برون رفت از چنين ش��رايطي بايد از تغيير در 
سيستم مديريتي حاكم بر فوتبال كشورمان آغاز كرد و به صورت ريشه اي 
به حل اين مشكل پرداخت، كنار گذاشتن مديران هزينه گرا كه خروجي 
مديريت شان افزايش بدهي باشگاه ها اس��ت و افزايش بعد نظارتي روي 
عملكرد مديران فوتبال و انتخاب مديراني كه روي دخل و خرج باشگاه 
حساس هستند، مي توان به بهبود وضعيتي كه امروز گرفتار فوتبال شده، 
كمك كرد تا تهديدهاي داخلي و خارجي كه به واسط باشگاه هاي بدهكار 

متوجه فوتبال ايران است، كاهش پيدا كند. 

خطر محروميت از ليگ قهرمانان آس�يا س�ه 
تيم استقلال، پرس�پوليس و نفت تهران را به 
ش�دت تهديد مي كن�د. بدهي هاي س�نگين 
اين سه باش�گاه كار را به جايي رسانده كه پاي 
كنفدراسيون فوتبال آسيا به پرونده هاي متعدد 
بدهكاران باز شده اس�ت و با توج�ه به همين 
بدهي ها احتمال دارد AFC مانع از حضور اين 
سه تيم در فصل جديد ليگ قهرمانان شود. طبق 
قوانين جديد تنها تيم هايي حق حضور در اين 
رقابت آسيايي را دارند كه همه بدهي هاي خود 
را تسويه و از AFC مجوز حرفه اي دريافت كنند. 
 AFC ش��كايت دو بازيكن پيشين اس��تقلال به
آبي هاي تهران را با بحراني جدي روبه رو ساخته 
اس��ت. كاوه رضايي كه فصل پيش براي استقلال 
بازي مي كرد و آندرانيك تيموريان هافبك اسبق 
اين تيم پس از آنكه نتوانستند طلبشان را از طريق 
ش��كايت به كميته انضباطي فدراسيون فوتبال 
كشورمان دريافت كنند، براي گرفتن مطالبات خود 
كه جمعاً يك ميليارد تومان است به كنفدراسيون 

آسيا نامه زده اند. اقدام اين دو بازيكن مي تواند منجر 
به ابطال مجوز حرفه اي استقلال شود. با توجه به 
شكايت تيموريان و رضايي آبي ها تنها در صورتي 
مي توانند در اين فصل ليگ قهرمانان شركت كنند 

كه رضايت اين دو بازيكن شاكي را جلب كنند. 
   فوتبال حرفه اي شده!

آندرانيك تيموريان در س��ال 92 ق��راردادي با 
اس��تقلال امضا كرده كه طل��ب 640 ميليوني و 
جريمه ديركرد آن موجب شد تا آندو شكايتش را 
به AFC برساند. طلب كاوه رضايي نيز با احتساب 
جريمه ديركرد آن 200 ميليون تومان است. پندار 
توفيقي، معاون ورزشي باشگاه استقلال به شكايت 
دو بازيكن طلبكار ترجيح داد اظهارنظري نكند: 
»فوتبال حرفه اي ش��ده و تابع قوانين و مقررات 
است. قرارداد اين دو بازيكن در فدراسيون فوتبال 
ثبت ش��ده و مرجع رس��يدگي به آن نيز كميته 
انضباطي و استيناف اس��ت. ما از كميته تعيين 
وضعيت بازيكنان خواسته ايم كه تعيين تكليف 
كنند مرجع رسيدگي به شكايت اين دو بازيكن 

فدراسيون فوتبال است يا AFC . هر بازيكني حق 
دارد به حقش برسد ما اختيار بازيكن را نداريم كه 
براي او تصميم بگيريم چه كار كند، چه كار نكند. 
با اين حال، در قرارداد بازيكنان قيد شده كه مرجع 
رسيدگي به قراردادها كميته انضباطي و استيناف 
است. در حال حاضر ترجيح مي دهيم اظهارنظري 

نكرده و فدراسيون فوتبال نظر بدهد.«
   ممنوع الخروج شدم

هافبك پيشين آبي ها بي نتيجه ماندن نامه هايش 
را دليل شكايت به كنفدراسيون آسيا عنوان كرد. 
درحالي كه مس��ئولان باش��گاه تلاش مي كنند 
تصميم آندو و رضايي را غيرحرفه اي جلوه دهند 
آندرانيك تيموريان در گفت وگو با فارس حرف 
دلش را زد: »لازم است جهت تنوير افكار عمومي 
تأكيد كنم كه اين درخواس��ت به سال ها پيش 
برمي گردد و من از مدت ها قبل خواستار دريافت 
مطالباتم شده بودم و اين موضوع تازه اي نيست. 
باش��گاه اس��تقلال نيز از مدت ها قبل در جريان 
درخواس��ت هاي به حق من قرارداشته است. به 

خاطر خودداري باش��گاه اس��تقلال از پرداخت 
مالياتم، مدتي ممنوع الخروج بودم كه اين موضوع 
در زندگي شخصي ام تأثير بسياري داشت و اگر 
اين ماليات توسط خودم پرداخت نمي شد، قطعاً 
نمي توانستم تيم ملي كشورم را در بازي هاي برون 
مرزي همراهي كنم، اما ماليات حقوقي كه نگرفته 
بودم را پرداخت كردم ت��ا بتوانم تيم ملي فوتبال 
ايران را در بازي هاي خارجي همراه كنم. حتي به 
واسطه پرداخت نشدن اين ماليات مدتي حساب 
شخصي من مس��دود ش��د كه تا به امروز حتي 
يك بار هم درباره اين موض��وع حرفي نزده بودم 
اما مسئولان اس��تقلال حتي جواب تلفن هاي ما 

را هم نمي دهند.«
   خطر بيخ گوش پرسپوليس

مدافع عنوان قهرماني محك��وم به پرداخت طلب 
3/5ميلياردي علي دايي ش��د. ب��ا اينكه كميته 
انضباطي فدراس��يون فوتبال اس��فندماه س��ال 
گذشته پس از شكايت علي دايي سرخپوشان را به 
پرداخت 3/5ميليارد تومان كرد، اما اعتراض باشگاه 
پرسپوليس موجب شد تا كميته استيناف با بررسي 
مجدد پرونده رأي كميته انضباطي را تأييد كند. اين 
طلب مربوط به ليگ چهاردهم و قرارداد سه ساله 
دايي با پرسپوليس است. علي دايي در هفته هفتم 
همان فصل از كار بركنار شد، اما پرداخت نشدن 
ماليات 112 ميليون توماني در موعد مقرر سبب 
شد تا سرمربي پيشين سرخپوشان شكايتش را 
بابت قرارداد سه ساله اش به جريان بيندازد. حالا 
باشگاه پرسپوليس به جاي 112 ميليون بايد 3/5 

ميليارد بپردازد و رضايت دايي را بگيرد.
   شرايط دشوار نفت

رئيس كميته صدور مجوز حرفه اي سازمان ليگ در 
خصوص شرايط بحراني سه نماينده فوتبال ايران در 
آسيا توضيحاتي ارائه داد. سهيل مهدي در گفت وگو 
با تسنيم با اشاره به بدهي هاي سنگين باشگاه ها 
 AFC گفت: » اگر مدارك باشگاه ها نظر كارشناسان
را جلب نكند، مجوز حرفه اي صادر نخواهد ش��د و 
شرط حضور در ليگ قهرمانان آسيا هم كسب اين 
مجوز است. ما هميشه سعي كرديم در اين زمينه 
به باشگاه ها كمك كنيم تا مجوز حرفه اي بگيرند. 
با اين حال اگر باش��گاهي مج��وز حرفه اي نگيرد، 
 AFC همانطور كه خيلي از تيم ها تاكنون از سوي
با محروميت مواجه شده اند، ممكن است محروميتي 
هم شامل تيم هاي ما شود. شرايط باشگاه نفت براي 
دريافت مجوز حرفه اي س��خت اس��ت، اما در اين 

خصوص پيش داوري و قضاوتي نمي كنيم. «
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

هاشميان سرمربي هامبورگر شد
وحيد هاشميان يكي از فوتباليست هاي 
نس��ل طلايي ايران اس��ت كه به خوبي 
در مس��ير پيش��رفت و حرفه اي گ��ري 
فوتبال قدم برمي دارد. او كه با حضور در 
كلاس هاي درجه اول مربيگري فوتبال 
در آلمان روند يادگيري خود را آغاز كرده 
بود، حالا به عنوان سرمربي تيم فوتبال هامبورگر يا تيم فوتبال 
زير 17 س��اله هاي هامبورگ انتخاب شده است. هاشميان كه از 
ابتدا اعلام كرده بود علاقه زيادي به حضور در تيم هاي پايه دارد، 
حالا اين فرصت را دارد تا شايس��تگي هاي خ��ود را اثبات كند و 
نشان دهد كه چقدر توانمند است. هاشميان بين سال هاي 1999 
تا 2001 به عنوان مهاجم در هامبورگ بازي مي كرد و حالا چند 

سالي است كه وارد عرصه مربيگري شده است.

پاكدامن شمشيرباز پانزدهم جهان
شمشيربازي ايران با درخشش عابديني 
در المپيك 2016 خ��ود را مطرح كرد 
و حالا با حض��ور قهرمانان��ي چون علي 
پاكدامن ب��ه رون��د افتخارآفريني هاي 
خود ادامه مي دهد. پاكدامن با راهيابي 
به جم��ع هش��ت نف��ر اول رقابت هاي 
شمش��يربازي جهاني آلمان ع��لاوه بر اينكه نام خ��ود را مطرح 
كرد باعث ش��د تا با 10 پل��ه صعود در رنكين��گ جهاني حالا به 
عنوان پانزدهمين شمش��يرباز جهان ش��ناخته ش��ود. مجتبي 
عابديني ديگر چهره شاخص شمشيربازي كشورمان هم در اين 
رده بندي در جايگاه هفدهم دنيا قرار دارد. روند افتخارآفريني هاي 
شمشيربازي به طور حتم با توجه بيشتر مسئولان به اين رشته 

ادامه خواهد يافت.

حميد خوشخوان

پيشكسوت داوري

غيبت شجاعي و حاج صفي مقابل نماينده رژيم صهيونيستي
رسانه هاي يوناني نوشتند دو بازيكن ايراني پانيونيوس اين هفته  در بازي 
با نماينده رژيم صهيونيستي حاضر نخواهند شد. پانيونيوس كه مسعود 
شجاعي و احسان حاج صفي، دو بازيكن ايراني را در اختيار دارد در اواخر 
هفته جاري بايد در ديداري خارج از خانه برابر نماينده رژيم صهيونيستي 
يعني مكابي حاضر شود تا در صورت برتري، سهميه ليگ اروپا را به دست 
بياورد. سايت گاتزتاي يونان نوش��ت: ايران، كشور شجاعي و حاج صفي، 
رژيم صهيونيستي را به عنوان كشور قبول ندارد و معتقد است كه اين رژيم، 
فلسطين را اشغال كرده است، به همين خاطر مسعود شجاعي و احسان 
حاج صفي تيم پانيونيوس در بازي اين هفته  تيم را همراهي نخواهند كرد. 
-------------------------------------------------------------

 سيگار در ورزشگاه ها ممنوع!
براساس مصوبه هيئت رئيسه  سازمان ليگ فوتبال ايران در فصل 97- 96 
ورود و استعمال دخانيات  در تمامي ورزشگاه هاي كشور ممنوع شده است. 
به اين ترتيب سيگار جزو اقلام ممنوعه محسوب شده و تماشاگران نبايد 
 با سيگار وارد ورزشگاه شوند.   تا پيش از اين استعمال دخانيات در داخل 

ورزشگاه هاي كشور منعي نداشت. 
-------------------------------------------------------------

گيتي پسند نماينده چين را شكست داد
تيم فوتسال گيتي پسند، نماينده ايران در جام باشگاه هاي فوتسال آسيا در 
نخستين مسابقه خود نماينده چين را شكست داد. در ادامه مرحله گروهي 
اين پيكارها تيم گيتي پسند نماينده ايران در اين رقابت ها تيم شن زن 
چين را با نتيجه 7 بر صفر شكست داد. نماينده ايران روز دوشنبه در ديداري 

حساس براي سرگروهي مقابل اوزاكا ژاپن قرار خواهد گرفت.

دنيا حيدري

سعيد احمديان
AFC بدهي هاي سنگين، طلبكاران زياد و شكايت به 

خطر محروميت از ليگ قهرمانان بيخ گوش 3 تيم ايراني

لوزانو دوباره به ايران و سيچلو رسيد!
بازي دوستانه تيم اميد واليبال ايران و تيم بزرگسالان چين بهانه اي شد تا 
دوباره لوزانو و سيچلو در يك قاب قرار بگيرند. اميدهاي كشورمان در حالي با 
هدايت سيچلو براي شركت در رقابت هاي قهرماني مردان آسيا در اندونزي 
حضور دارند كه تيم چين هم براي مسابقات انتخابي جهان آماده مي شود و 
در اين كشور اردو زده و اين مسئله سبب شد تا دو تيم عصر جمعه در يك 
بازي دوستانه با هم بازي كنند، مسابقه اي با پيروزي 3 بر صفر ايران به پايان 
رسيد. مهم ترين اتفاق اين بازي اما رويارويي دوباره لوزانو، سرمربي سابق 
واليبال كشورمان با ايران و سيچلو دستيارش در زمان حضور در كشورمان 

بود و سبب شد تا خاطره هاي همكاري مشترك زنده شود. 

شيوا نوروزي
   گزارش

منتظر عملي شدن قول هاي وزير هستيم
عدم تحقق وعده هاي مس��ئولان به ورزش��كاران مدال آور يكي از دغدغه هاي پايان ناپذير قهرمانان 
است. دغدغه اي كه بعد از هر موفقيت و مدال آوري بيشتر خود را نشان مي دهد. كاراته كاهاي ايران 

در رقابت هاي قهرماني آسيا سنگ تمام گذاشتند و به امپراتوري ژاپني ها در قاره 
كهن پايان دادند و حالا نوبت مسئولان اس��ت تا همانطور كه سجاد گنج زاده 
پرافتخارترين كاراته كاي سنگين وزن جهان مي گويد به قول هايي كه داده اند 
عمل كنند. گنج زاده مي گويد: »توقع قهرمانان كاراته بي جا نيست، اينكه ما 
را نيز مانند ديگر رش��ته هاي المپيكي نگاه كنند چيز زياد و بي جايي نيست. 

وزير ورزش قول داد پاداش هاي ما نيز مانند ديگر رشته هاي المپيكي به حساب 
بيايد و اميدوارم به قولش عمل كند. كاراته ايران بارها نشان داده كه مي تواند 

در هر ميداني موف��ق عمل كند و قطعاً در م��ورد المپيك نيز اين موضوع 
مستثني نيست.« قهرمان كاراته آسيا ادامه داد: »ملي پوشان ايران در 
تمام رده هاي سني در قزاقستان درخش��يدند و بار ديگر نشان دادند 
كه پتانسيل رس��يدن به اهداف بزرگ را داريم، به قولي كه در مورد 

قهرماني آس��يا داديم، عمل كرديم و حالا منتظر هس��تيم تا وزير 
ورزش و جوانان نيز به قولش عمل كند، كاراته امروز نياز به حمايت 

دارد تا بتواند به شگفتي سازي و موفقيت هاي خود ادامه دهد.«

فريدون حسن 
  منهاي فوتبال

كشتي فرنگي روزهاي حساس و سرنوشت سازي را سپري مي كند. 
تيم تغيير يافته ايران بايد بتواند انتظارات را برآورده كند و مثل تيم 
پرستاره المپيك لندن خوش بدرخشد. در اين ميان علي اشكاني، 
سرمربي جوان تيم ملي كاري سخت تر از كشتي گيرانش دارد. وي 
كه شاگردانش را براي حضور در مسابقات جهاني 2017 فرانسه 
آماده مي كند در مورد ش��انس هاي مدال آوري تيمش در فرانسه 

مي گويد: »من آرزو مي كنم كه همه آنها بهترين كشتي هاي خود 
را بگيرند، شايد سخت باش��د اما كارهاي بزرگ در شرايط سخت 
انجام مي شود و با اينكه كشتي گيران ما اولين ميدان جهاني خود 
را تجربه مي كنند، اما اميدوارم كه تاريخ ساز شوند و نام خود را در 
تاريخ كش��تي ايران ماندگار كنند. بايد خوب كار كنيم تا قبل از 

المپيك در يك ميدان جهاني تجربه  لازم را كسب كنيم.«

كار بزرگ در شرايط سخت انجام مي شود

برنز نوجوانان آزاد در آسيا يك نقره و يك 
آزادكاران نوجوان ايران در روز نخست رقابت هاي كشتي قهرماني 
آسيا صاحب يك مدال نقره و يك برنز شدند. رقابت هاي كشتي آزاد 
نوجوانان قهرماني آسيا از ديروز با مسابقات سه وزن نخست در تايلند 
آغاز شد كه براي كشورمان،  مرتضي پورمرتضوي در 58 كيلو صاحب 

مدال نقره و مهدي ويسي در 42 كيلو صاحب مدال برنز شدند. 

كشتي از تعليق جست
رضا لايق، دبير فدراسيون كشتي اصلاح اساسنامه اين فدراسيون و 
رفع ايرادات اتحاديه جهاني كشتي را اقدامي بزرگ ارزيابي كرد: »با 
انجام اين كار سايه تعليق از سر كشتي ايران برداشته شد. خوشبختانه 
اين كار با تفاهم و واقع بيني صورت گرفت تا بهانه اي به دست برخي 

كشورها كه خواهان افول جايگاه كشتي ايران هستند، ندهد.«

وزنه برداري تنهاست
محمدحس��ين برخواه، س��رمربي تيم هاي وزنه برداري جوانان و 
نوجوانان با انتقاد شديد از بي توجهي مسئولان مي گويد: »وزارت 
ورزش توجهي به وزنه برداري نمي كند، اميدوارم وضعيت بهتر شود 
و كميته ملي المپيك و وزارت ورزش به وزنه برداري اهميت بيشتري 

بدهند. متأسفانه وزنه برداري ايران تنهاست و ياوري ندارد.«

مختاري  و پاكباز طلايي هاي ديروز ايران در لندن
دومين مدال طلاي كاروان دووميداني جانبازان و معلولان در رقابت هاي جهاني لندن به نام عليرضا 
مختاري ضرب شد و س��امان پاكباز هم در پرتاب وزنه كلاس F12 س��ومين طلا را از آن خود كرد. 
مختاري در پرتاب وزنه كلاس F53 با ركورد 8 متر و 35 سانتي متر هم ركورد آسيا را بهبود 
بخشيد و هم مدال طلا گرفت. پرتابگر طلايي كش��ورمان پس از كسب اين موفقيت 
ضمن تقديم اين مدال به پدر و مادر مرحومش گفت: »خوش��حالم كه دو س��كوي 
اين ماده به ايران رس��يد، عظيمي هم با دريافت مدال برن��ز كار بزرگي انجام داد و 
ما با هم موفق شديم كه پرچم كش��ورمان را به اهتزاز درآوريم.« اما پس 
از كسب اين دو مدال ارزش��مند توسط پرتابگران وزنه ايران 
مهران نكوئي مجد نيز در همين رش��ته و در كلاس 
F35 خوش درخشيد و موفق به كسب مدال نقره 
جهان شد. اين قهرمان مدال آور كشورمان پس 
از كس��ب اين مدال آن را به شهداي مدافع حرم 
تقديم كرد و گفت: »قهرمانان واقعي آنها هستند، 
من هم خوشحالم كه دو سكوي اين ماده به ايران رسيد 
و علي اصغر جوانمردي هم برنز گرفت.« ديروز همچنين سيامك 

فرج زاده نيز در پرتاب ديسك كلاس F34 مدال نقره گرفت.


